



Committee on Political Affairs and Democracy

Sub-Committee on External Relations

Synopsis

The Sub-Committee on External Relations (of the Committee on Political Affairs and Democracy), meeting in New York (United States of America) on 28-30 November 2022 on the occasion of the 77th Session of the United Nations General Assembly, with Mr Antonio Gutiérrez Limones (Spain, SOC) in the Chair and with the participation of Ms Despina Chatzivassiliou-Tsovilis, Secretary General of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe:

- held separate exchanges of views with:
 - . **Mr Csaba Kőrösi**, President of the General Assembly;
 - . **Mr João Miguel Ferreira de Serpa Soares**, Under-Secretary-General for Legal Affairs and United Nations Legal Counsel;
 - . **Mr Jean-Pierre Lacroix**, Under-Secretary-General for Peace Operations;
 - . **Mr Miguel Angel Moratinos Cuyaubé**, Under-Secretary-General, High Representative for the United Nations Alliance of Civilizations;
 - . **Mr Achim Steiner**, Under-Secretary-General, Administrator of the United Nations Development Programme (UNDP);
 - . **Mr Vladimir Voronkov**, Under-Secretary-General, United Nations Office of Counter-Terrorism;
 - . **Ms Ilze Marianne Brands Kehris**, Assistant Secretary-General for Human Rights, Head of the Office of the High Commissioner for Human Rights (OHCHR) in New York;
 - . **Mr Miroslav Jenča**, Assistant Secretary-General for Europe, Central Asia and the Americas, Department of Political and Peacebuilding Affairs (DPPA) and Department of Peace Operations (DPO);
- held a meeting with the participation of:
 - . **Ambassador Agustín Santos Maraver**, Permanent Representative of Spain to the United Nations;
 - . **Ambassador Thordur Aegir Oskarsson**, Deputy Permanent Representative of Iceland to the United Nations.
 - . **Ambassador Manuel Montobbio**, Permanent Representative of Spain to the Council of Europe, Chairperson of the Committee of Ministers' Rapporteur Group on External Relations (GR-EXT);
 - . **Ms Siobhán Miley**, First Secretary, Legal Adviser, Permanent Mission of Ireland to the United Nations.

Elia Boggia



Commission des questions politiques et de la démocratie

Sous-commission des relations extérieures

Carnet de bord

La Sous-commission des relations extérieures (de la Commission des questions politiques et de la démocratie), réunie à New-York (États-Unis d'Amérique) les 28-30 novembre 2022 à l'occasion de la 77^{ème} Session de l'Assemblée Générale des Nations Unies, sous la présidence de M. Antonio Mr Antonio Gutiérrez Limones (Espagne, SOC) et avec la participation de Mme Despina Chatzivassiliou-Tsovilis, Secrétaire Générale de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe :

- a tenu des échanges de vues séparés avec :
 - . **M. Csaba Kőrösi**, Président de l'Assemblée générale ;
 - . **M. João Miguel Ferreira de Serpa Soares**, Secrétaire général adjoint aux affaires juridiques et Conseiller juridique ;
 - . **M. Jean-Pierre Lacroix**, Secrétaire général adjoint aux opérations de paix ;
 - . **M. Miguel Angel Moratinos Cuyaubé**, Secrétaire général adjoint, Haut-Représentant pour l'Alliance des civilisations des Nations Unies ;
 - . **M. Achim Steiner**, Secrétaire général adjoint, Administrateur du Programme des Nations Unies pour le développement (PNUD) ;
 - . **M. Vladimir Voronkov**, Secrétaire général adjoint, Bureau des Nations Unies de lutte contre le terrorisme ;
 - . **Mme Ilze Marianne Brands Kehris**, Sous-Secrétaire générale aux droits de l'homme, Cheffe du Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme (HCDH), New York ;
 - . **M. Miroslav Jenča**, Sous-Secrétaire General pour l'Europe, l'Asie Centrale et les Amériques, Département des Affaires Politiques et Consolidation de la paix (DPPA) et Département des Operations de paix (DPO) ;
- a tenu une réunion avec la participation de :
 - . **l'Ambassadeur Agustín Santos Maraver**, Représentant permanent de l'Espagne auprès des Nations Unies ;
 - . **l'Ambassadeur Thordur Aegir Oskarsson**, Représentant permanent adjoint de l'Islande auprès des Nations Unies ;
 - . **l'Ambassadeur Manuel Montobbio**, Représentant permanent de l'Espagne auprès du Conseil de l'Europe, Président du Groupe de rapporteurs sur les relations extérieures (GR-EXT) du Comité des Ministres ;
 - . **Mme Siobhán Miley**, Première Secrétaire, Conseillère juridique, Mission permanente de l'Irlande auprès des Nations Unies.

Elia Boggia